

Admission Entry Requirements

American Diploma

- 8 School subjects are required with at least 1 credit hour with an official transcript.
- Subjects less than 1 credit are not accepted.
- Subjects can be calculated from Grade 12, 11 or 10. Minimum number of subjects to be calculated from G12 is 4, maximum number of subjects from G11 is 4 and maximum number of subjects to be calculated from G10 is 2.
- Students who spent (1, 2 or 3) academic years in the American Diploma system can apply to university in condition that they meet all requirements needed to join the desired faculty.
- PE, music and religion are not counted.
- **SAT I, A.C.T or E.S.T** minimum Score is 800; this is a passing grade and does not guarantee acceptance.
- **SAT II, A.C.T or E.S.T** minimum accepted score is 900. Although it is optional to sit for SAT, A.C.T. OR E.S.T. II, it is highly recommended as it gives the student an extra bonus for the student's overall percentage.
- **SAT II (Math in addition to Biology – Chemistry - Physics Only)** will be obligatory for the student willing to join the Faculty of Engineering and the Faculty of Computers Science & IT in case they did not study the Advanced Math in the school subjects in grades 10, 11 or 12 (**Please note that Languages as French and subjects like history are not accepted in SATII.**)

شروط القبول

الدبلومة الأمريكية

- يُشترط دراسة 8 مواد، بما لا يقل عن ساعة معتمدة واحدة، لا تُقبل المواد التي تقل عن ساعة معتمدة واحدة.
- يمكن احتساب المواد من الصف الثاني عشر أو الحادي عشر أو العاشر. الحد الأدنى لعدد المواد المُحتسبة من الصف الثاني عشر هو 4 مواد، والحد الأقصى لعدد المواد المُحتسبة من الصف الحادي عشر هو 4 مواد، والحد الأقصى لعدد المواد المُحتسبة من الصف العاشر هو مادتان.
- يمكن للطلاب الذين أمضوا (سنة أو سنتين أو ثلاثة) سنوات دراسية في نظام الدبلوم الأمريكي التقدم للجامعة بشرط استيفائهم جميع المتطلبات الالزامية للقبول بالكلية المطلوبة.
- لا تُحتسب مواد التربية البدنية والموسيقى والدين.
- الحد الأدنى لدرجة SAT¹ أو E.S.T¹ أو A.C.T¹ هو 800، وهذه درجة نجاح ولا تضمن القبول.
- الحد الأدنى لدرجة SAT² أو E.S.T² أو A.C.T² هو 900.
- مع العلم أن التقدم لاختبار SAT² أو E.S.T² أو A.C.T² اختياري. ثانياً، يُنصح به بشدة لأنه يمنح الطالب درجات إضافية على مجموع درجاته.
- سيكون اختبار SAT² (الرياضيات بالإضافة إلى الأحياء - الكيمياء - الفيزياء فقط) إلزامياً للطلاب الراغبين في الالتحاق بكلية الهندسة وكلية علوم الحاسوب وتكنولوجيا المعلومات في حال عدم دراسة الرياضيات المتقدمة (Advanced Mathematics) في المواد الدراسية في الصفوف (العاشر أو الحادي عشر أو الثاني عشر).
- يرجى العلم أن لغات مثل الفرنسية ومواد مثل التاريخ غير مقبولة في اختبار (SAT²)